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Milí zelenečští sousedé,
právě čtete první regulérní číslo nového Zelenečského zpravodaje. Bude vycházet pravi-
delně jako dvouměsíčník – tedy celkem šestkrát do roka. Kromě tištěné formy připravu-
jeme internetovou podobu, která bude přinášet ještě aktuálnější informace. 

Vydavatelem zpravodaje je obec Zeleneč. Prostor v něm ale od počátku dostali a i na-
dále budou dostávat všichni, kdo o to projeví zájem. Dočtete se zde o dění v naší obci, 
co chystá její vedení a zastupitelé, na čem pracují výbory zastupitelstva a co chystají 
místní spolky a sportovní oddíly. Také zjistíte, jakých úspěchů dosáhli žáci a učitelé naší 

školy a školky a na co se od nich můžete těšit.  Stranou nezůstanou ani 
aktivní jedinci, úspěšní reprezentanti obce nebo lidé se zajímavými 

nápady. Zpravodaj ale nebude zahleděn jen do Zelenče, bude in-
formovat o všem důležitém v našem okolí, bude spolupracovat 
s obecními periodiky sousedních obcí a městských částí.  

Zelenečský zpravodaj je a bude v rukou editora, který bude za-
jišťovat jeho obsah a grafickou podobu, a redakční rady, jež bude 
dohlížet na dodržování schválených pravidel pro vydávání a na 
práci editora. Všichni jsou profesionálové a zároveň srdcaři a nad-

šenci.

Za editorku Zelenečského zpravodaje jsem v souladu s pravidly 
přijatými zastupitelstvem k 20. únoru jmenoval Lucii Černou. 

Rozhodl jsem se tak na návrh komise, která organizovala 
konkurz, a věřím, že jsme vybrali dobře. Slečna Černá 

má za sebou řadu zajímavých mediálních počinů 
a má dostatek energie a nápadů, aby mohla zpra-
vodaj vést. 

Přeji vám příjemné chvíle při jeho čtení.

Vít Šikýř

Práce na trati do roku 2023 str. 3

Chytrá základní škola str. 12

Pojďme tvořit náš 
zpravodaj společně!
Držíte v rukou první číslo Zelenečského zpravodaje. 
Už teď se ale připravuje číslo druhé. A v něm může 
být i váš příspěvěk nebo váš inzerát. Uzávěrka 
druhého čísla zpravodaje bude 10. dubna 2023 
a do té doby nám můžete posílat svoje náměty 
nebo texty. Nejlepší ale bude, když se s námi 
nejdříve poradíte, o čem chcete psát a jak dlouhý 
by váš příspěvek měl být. Také můžete využít 
nabídku inzerce. Zpravodaj bude distribuován do 
všech poštovních schránek v Zelenči a Mstěticích. 
Najdete ho i na obecním úřadě, v knihovně, 
v čekárnách našich lékařek a v obchodech. 
Bude tedy dobrým prostředkem k oslovení vašich 
potenciálních zákazníků. 

Pro další  informace se na nás můžete obrátit na 
e-mailové adrese: z p r a v o d a j @ z e l e n e c . c z 
v případě, že chcete přispět něčím zajímavým 
do dalšího vydání nebo můžete využít e-mail 
inzerce@zelenec.cz, pokud byste rádi inzerovali. 

Děkujeme předem za spolupráci.  
 Lucie Černá, editorka
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Poplatky za rok 2023 Užitečné informace

Pozn. Reklamace svozu komunálního odpadu: pokud dojde při svozu 
komunálního odpadu k nevyvezení, poškození, ztrátě popelnice, kon-
taktujte p. Bayera 606 685 921 nebo tomas.bayer@ave.cz.

Práce na železniční trati
S koncem zimy se v Zelenči rozběhnou práce na železnici a hlavně 
na nádraží.

Nádraží a přejezd

Dle informací od Správy železnic začnou práce na začátku dubna. 
Aby byla čekárna na vlakové stanici zachována, dohodla se obec 
se Správou železnic, která je vlastníkem objektu čekárny, na dlouho-
dobém pronájmu. Objekt se i tak nejprve dočká částečné demolice 
a následně bude znovu postaven. Obyvatelé Zelenče se tak do bu-
doucna mohou těšit na vytápěnou čekárnu tepelným čerpadlem. 
Čekání na vlaky bude tedy zase o něco příjemnější. Konec těchto 
prací je stanoven na srpen letoštního roku.  Po dokončení čekárny 
a instalace potřebných technologií k ovládání závor budou dokon-
čeny chodníky a odstraněny zátarasy. Celkově by práce na nádraží 
a přejezdu měly skončit do konce tohoto roku.

Obec vyjednala úpravu-zdrsnění povrchu prefabrikátů nástupiště. 
Bylo přislíbeno, že za příznivého počasí, zřejmě v dubnu, bude na be-
tonové bloky nástupiště aplikován nátěr, který by měl částečně zabrá-
nit klouzání. Dle sdělení Správy železnic tento nátěr není všespásný, 
proto je dobré dbát i nadále zvýšené opatrnosti při pohybu na nástu-
pištích.

Podchod ve Feroně

Na konci února proběhlo usazení prvního tubusu podchodu, usazení 
druhého je pak plánováno na duben. Následně bude probíhat budo-
vání schodišť a zastřešení podchodu, což by mělo trvat dalších cca 
10-12 týdnů. Dokončení realizace podchodu Ferona vychází rovněž 
na konec srpna. Během prací na podchodu je skrz Zeleneč navržen 
provoz po jedné koleji. Do konce dubna tak může docházet ke zpož-
dění vlaků.

V širším okolí bude v budoucnu zrušen přejezd v Horních Počernicích 
naproti Benzině v ulici Bystrá a bude nahrazen podjezdem. Lze před-
pokládat, že v době realizace zde bude opět ztížena doprava.

 
 
 
Konkrétní termíny jednotlivých oprav:   

 
 
 
 

Pravidelné očkování psů, 
koček a domácích králíků
Termín očkování je stanoven na sobotu 22. dubna 2023 od 10:00 hod. 
před Obecním úřadem v Zelenči, Kasalova 467.

Vezměte si s sebou, prosím, očkovací průkaz a pro psa náhubek.

Velikost nádoby

60 litrů

80 litrů

120 litrů

240 litrů

1 100 litrů

Pondělí 

Středa

Pátek

Pondělí 

Úterý

Středa

Čtvrtek

Pátek

Středa

Sobota

Neděle

Pondělí–Pátek

Sobota

Za jednoho psa

Za druhého a dalšího psa 

Za jednoho psa, jehož držitelem 
je osoba starší 65 let

Za druhého a dalšího psa, jehož 
držitelem je osoba starší 65 let

VODNÉ

STOČNÉ

Svoz KAŽDÉ ÚTERÝ      

2 434 Kč

3 245 Kč

4 867 Kč

9 734 Kč

44 616 Kč

6. 4.–11. 4. 
20:40–4:20

13. 4.–14. 4. a 18. 4.–19. 4.  
10:05–12:55

13. 4.–21. 4. 
20:40–4:20

22. 3.–31. 3. 

20:40–4:20

(souvislá) NAD; vkládání prefabrikátu 1TK, 
brány TV Horní Počernice, pažení podjezdu 
Bystrá, Stoliňská, úprava TV, výstavba ná-
věstních lávek úseku odb. Skály – ŽST Praha- 
Vysočany

(dopolední) NAD; sypání štěrku

(noční) NAD; pokládka kolejových polí 
a kompletace železničního svršku úsek odb. 
Zeleneč – ulice Bártlova / U Úlů, úprava TV.

(noční) NAD; demontáž výhybek odb. Zele-
neč, výstavba TV Horní Počernice a Vysoča-
ny, úprava TV Horní Počernice – Černý Most

14.00–18.00

16.00–18.00

16.00–18.00

8.00–12.00 a 13.00–17.00

8.00–12.00 a 13.00–16.00

8.00–12.00 a 13.00–18.00

8.00–12.00 a 13.00–16.00

zavřeno

13.00–18.00

9.00–12.00 a 13.00–18.00

9.00–12.00

Od dubna do listopadu každý lichý týden v pátek

8.00–12.00 a 13.00–16.00

8.00–14.00

ZELENEČ     

300 Kč

400 Kč

200 Kč

 
300 Kč

40 Kč/m3 včetně DPH

48 Kč/m3 včetně DPH

110 Kč/m2/rok

Svoz SUDÉ ÚTERÝ

1 217 Kč

1 622 Kč

2 434 Kč

4 867 Kč

22 308 Kč

MSTĚTICE

100 Kč

400 Kč

100 Kč

 
300 Kč

ODPAD

DUBEN

BŘEZEN
KNIHOVNA – provozní doba

OBECNÍ ÚŘAD – úřední hodiny

SBĚRNÉ MÍSTO – provozní doba od 1. března

SVOZ BIO ODPADU – mimořádně – 31. 3.

SBĚRNÝ DVŮR – provozní doba

POPLATKY ZA PSA (za kalendářní rok)

CENA VODNÉHO A STOČNÉHO

POPLATEK ZA NÁJEM HROBOVÉHO MÍSTA 
(do konce r. 2026)
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Zhodnocování prostředků obce

Volné prostředky obce byly uloženy na několik účtů 
s vyšší úrokovou sazbou a s minimálním rizikem. 
Nově by se obecní finance měly úročit až 6,6 %. Po-
děkování za pomoc patří členovi Finančního výboru 
Petru Koblerovi. 

Geoportál GEPRO a Zeleneč

Na webu obce je možné najít zajímavé informace 
formou map. Konkrétně zde najdete přehlednou ka-
tastrální mapu, dále geologickou, půdní a klimatolo-
gickou mapu a také mapy historické.  

Obec objednala pasport hřbitova

Právě probíhá elektronická evidence hrobových míst 
v obci. Cílem je mít přesnou evidenci o počtu vol-
ných míst, která mimo jiné umožní správně napláno-
vat rozšíření zelenečského hřbitova. 

Prosba z úřadu: 
Buďte pečliví při 
třídění odpadů 
V uplynulých dnech jsme se zaměřili 
na kvalitu třídění svážených odpadů. 
Zhruba v polovině svezených pytlů 
není odpad správně roztříděn, nebo je 
v nich obsah, který tam nepatří. Našim 
zaměstnancům následné dotřiďová-
ní přidělává mnoho práce, leckdy na 
samé hranici hygienické únosnosti. 

Svoz odpadů přímo od domu není 
v každé obci samozřejmostí, a proto si 
ho važme. Pojďme, prosím, na oplátku 
věnovat trochu více času poctivému 
roztřídění odpadů z našich domác-
ností, abychom nelehkou práci našim 
zaměstnancům technických služeb 
co nejméně komplikovali. 

Zároveň upozorňujeme, že pokud naši 
zaměstnanci při svozu zjistí, že v pytli 
dané barvy není odpad, který tam pa-
tří, nebude tento odpad odvezen. V ta-
kovém případě vám bude do schránky 
vhozeno upozornění.  

Děkujeme, že pečlivě třídíte!

Petra Moravečková, místostarostka

Obec usiluje 
o dořešení situace 
se zbytečnými 
výdaji 
Jednou z hlavních priorit obce je dořeše-
ní a ukončení kauzy „Zelenáček“. Jedná 
se o část budovy č.p. 12 (v objektu areálu 
u rybníka), kterou obec na základě nájemní 
smlouvy od 1. 8. 2018 využívala jako prostor 
pro provozování mateřské školy. Nájem byl 
ukončen dohodou ke dni 31. 8. 2021, do-
dnes však přetrvává povinnost obce uvést 
prostory zpět do stavu, v němž je od prona-
jímatele převzal původní nájemce, společ-
nost Fenclová Promotion, s.r.o. S tím souvisí 
závazek obce platit až do předání vyklize-
ných prostor zpět pronajímateli částku srov-
natelnou s nájemným. 

Nájemní smlouvu za obec uzavřel Michael 
Husinec st., nájem ukončil Michael Husinec 
ml. a dotáhnout do konce ji má místosta-
rosta Pavel Fajt. Tomu se již podařilo dospět 
k dohodě ohledně stavebních úprav tak, aby 
obec dostála svým závazkům. Nyní probíhá 
jednání o její smluvní podobě. Čeká nás tak 
investice v řádech stovek tisíc. Brzy snad ale 
skončí stav, kdy se z obecních prostředků vy-
nakládá nemalá částka, aniž by za ni obec 
získala jakoukoli protihodnotu. Za dobu 
18 měsíců jde o bezmála 450.000,- Kč. 

Ve sběrném dvoře jsou nově umístěny kontejnery na textil!

in
fo

rm
ac

e 
z 

ob
ceLednové 

zastupitelstvo 
schválilo vydávání 
Zelenečského 
zpravodaje
Na třetím zasedání zelenečského zastupitelstva 
v tomto volebním období, které se konalo 31. led-
na 2023, zastupitelé projednali celkem čtrnáct 
bodů programu.  

Rozhodli o přijetí pravidel pro vydávání obec-
ního listu pod názvem Zelenečský zpravodaj, 
který bude vycházet šestkrát do roka, bude ří-
zen editorem a na dodržování Pravidel bude 
dohlížet redakční rada.  

Zastupitelstvo také rozhodlo o přidělení finanč-

ní podpory společnosti Hobbýk na keramický 
kurz pro seniory a invalidní důchodce a p. Pavlu 
Hupkovi na nově vznikající Pétanque klub Zele-
neč. Členové zastupitelstva schválili prozatímní 
Program rozvoje obce Zeleneč na roky 2023 – 
2030, jenž bude sloužit pro účely podávání žá-
dostí o některé dotace. Zastupitelé dále vyjádřili 
souhlas s několika smlouvami, resp. smlouvami 
o smlouvách budoucích. 

Na jednání zastupitelstva zazněly zprávy před-
sedů všech pěti výborů zřízených zastupitel-
stvem obce Zeleneč o jejich činnosti. 

Starosta obce ve své informaci poděkoval re-
ferentkám obecního úřadu za jejich enormní 
nasazení během celého ledna, které vyvolaly 
běžné každoroční úkony, ale i organizace obou 
kol prezidentských voleb. 

Podrobné informace najdete v zápisu a ve zvu-
kovém záznamu na obecním webu.

Obec bude 
mít komunitní 
koordinátorky
Na začátku roku vypsala obec konkurz 
na pozici komunitního koordinátora či 
koordinátorky.  Přihlásila se řada velmi 
kvalitních uchazeček. Vzhledem k šíři 
poptávané pozice komise nakonec do-
poručila přijetí dvou zájemkyň o práci 
pro obec. Komunitní koordinátorkou, 
která bude mít na starost kompletní or-
ganizaci vybraných obecních akcí a po-
moc při akcích spolků, klubů a škol, je 
Jana Náhlovská. Editorkou nového Zele-
nečského zpravodaje v tištěné i interne-
tové podobě a zároveň koordinátorkou 
komunikace obce je Lucie Černá. Obě-
ma dámám přejeme mnoho úspěchů.
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19. BŘEZNA DESKOHRANÍ - deskové hry a hlavolamy pro malé i velké

28. KVĚTNA BĚH PRO ZDRAVÍ - tradiční běžecký závod na cyklostezce

1. ČERVNA DĚTSKÝ DEN - oslava dne dětí na louce u fotbalového hřiště

14. ČERVNA ZAHRADNÍ SLAVNOST MŠ - loučení s předškoláky a vítání léta

29.7. - 5.8. SPOLKOVÝ TÁBOR - oblíbený dětský tábor na téma Avatar

4. ZÁŘÍ VÍTÁNÍ PRVŇÁČKŮ 

17. ZÁŘÍ MTB CYKLOZÁVOD - jubilejní 10. ročník cyklozávodu

31. ŘÍJNA LAMPIÓNOVÝ PRŮVOD - procházka s lampióny a strašidly

PROSINEC ADVENTNÍ HRA 

Plán akcí 2023

S P O L E K  R O D IČŮ  A  PŘÁ T E L
Z Š  A  M Š  Z E L E N EČ  

Z měn y  v y h r a z e n y .  V í c e  i n f o r m a c í  n a j d e t e  n a  w w w . s p o l e k z e l e n e c . c z .  
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knihovna 
nabídne besedu 
se zajímavým 
hostem
Udělejte si ve středu 15. března v 18:30 čas 
a přijďte na besedu s Josefem Bernardem 
Prokopem, mužem mnoha talentů. Však po-
suďte sami: vyučuje hru na klavír (mimo jiné 
i na ZUŠ v Zelenči), sám hrává koncerty na 
varhany a můžete ho také slýchat každou ne-
děli ráno jako moderátora na Českém Roz-
hlase 2. Čtenáři naší knihovny ho však znají 
především jako autora oblíbených historic-
kých a detektivních románů. Jeho knihy patří 
k nejpůjčovanějším, a proto věříme, že vám 
uděláme radost, když si budete moci se svým 
oblíbeným autorem pobesedovat.  
 Jana Mendlová

Obec podala 
připomínky 
k návrhu územní 
studie  
Horní Počernice
Na konci ledna podala obec Zeleneč ně-
kolik připomínek k návrhu územní studie 
sousedních Horních Počernic. Tato územ-
ní studie se týká východní části Počernic, 
tedy v zásadě Čertous. Studie předpokládá 
rozsáhlou výstavbu za účelem bydlení. Ze-
leneč v první řadě podmínil realizaci studie 
návrhem propojení „komunikací U Úlů, přes 
železniční trať na stávající komunikací II/611 
po severovýchodní části řešeného území tak, 
aby se vytvořilo alternativní napojení na dál-
nici D11 bez průjezdu zastavěným územím.“ 
Dále obec vyjádřila nesouhlasné stanovisko 
s realizací železniční zastávky v Čertousích 
s odkazem na zhoršení komfortu dopravy pro 
občany Zelenče. Požaduje i změnu trasy ob-
sluhy čističky odpadních vod Čertousy, která 
zatím vede přes Zeleneč. V neposlední řadě 
vyjádřila nesouhlas se samotným vynětím 
půdy, z níž velká část je třídy ochrany I. a II. 

Obecní žádosti 
o dotace
Na přelomu let 2022 a 2023 obec a jí zřizo-
vané organizace podaly hned několik žádostí 
o dotace z různých zdrojů. Na Místní akční 
skupinu Střední Polabí (MAS) podala své žá-
dosti ZŠ Zeleneč, která žádá mimo jiné o pří-
spěvek na vybudovaní a vybavení odborných 
učeben. Na MAS míří i žádost MŠ Zeleneč 
o dotaci na nové vybavení kuchyně. Obec 
dále připravila návrhy žádostí o podporu na 
kompostéry a biopopelnice, resp. na rozší-
ření zelenečského skateparku. Mnohé další 
žádosti v současné době vznikají a podány 
budou v odpovídajících termínech.  

Jednání 
zastupitelstva 
moderně 
a přehledně
Už od lednového zasedání používá zastupi-
telstvo program Usnesení (www.usneseni.cz), 
který zjednodušuje přípravu podkladů a ge-
nerování výstupů. Obec zatím využívá zá-
kladní verzi. I ta už teď umožňuje elektronické 
hlasování zastupitelů a generování zápisu 
a usnesení zastupitelstva. Během jednání se 
podklady zobrazují na monitoru.

Do budoucna se plánuje i další využití. Zastu-
pitelé i veřejnost budou mít daleko jednodušší 
přístup ke všem materiálům a návrhům. Budou 
moci nahlédnout do jejich příloh a otevírá se tím 
i cesta k online účasti a hlasování zastupitelů. 

Výzva 
a upozornění 
hejtmanky 
Středočeského 
kraje 
k problematice 
domácího násilí
Paní hejtmanka Pecková se obrátila dopi-
sem na všechny starosty středočeských měst 
a obcí. Jeho cílem je upozornit na závažnou 
problematiku domácího násilí, která trápí 
stále více rodin a domácností. 

Vedení kraje spolupracuje s krajským vede-
ním Policie ČR, které připravilo projekt Pol 
Point, o kterém si můžete přečíst na jejím 
webu. Vedení kraje také uzavřelo memoran-
dum o spolupráci s řadou neziskových orga-

nizací v čele s koalicí NeNa.

Nově byla navázána i spolupráce s Nada-
cí Vodafone, která je provozovatelem ap-
likace Bright Sky pomáhající identifikovat 
oběti domácího násilí a řešit jejich situaci. 
Na přání paní hejtmanky rádi uveřejňuje-
me informaci o tomto projektu.  

Technické služby 
mají nového 
vedoucího
V závěru minulého roku proběhlo výběro-
vé řízení na místo vedoucího zelenečských 
technických služeb. Do řízení se přihlásila 
řada zajímavých uchazečů. Ve dvoukolovém 
řízení vybrala výběrová komise pod vedením 
místostarosty Pavla Fajta pana Jana Uhra. 
Své funkce se ujal 1. února. 

Novému šéfovi i všem zaměstnancům tech-
nických služeb přejeme hodně moudrosti 
a zdaru v jejich odpovědné práci. A samo-
zřejmě i málo havárií, nepříjemných překva-
pení, a především hodně času se věnovat 
systematické práci na zvelebování obecního 
majetku a péči o zeleň.

Kontakty na technické služby:
 
Jan Uher  
 
vedoucí  
tel.: 774 001 086  
e-mail: tsz@zelenec.cz

Jiří Fejfar  
 
zástupce vedoucího  
tel.: 777 957 987
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Inline bruslení má 
tradici a výsledky
Kolečkové brusle mají v Zelenči mnohaletou 
tradici nejen mezi dětmi, ale i dospělými. Po-
loha v rovině se sítí stezek k tomu nabízí roz-
manité podmínky. Mnoho dětí si tento druh 
pohybu oblíbilo a inline sportování se pro ně 
stalo koníčkem. Některé se mu věnují i závod-
ně.

Ke kroužkům bruslení s více než desetiletou 
tradicí před dvěma lety přibyl také sportovní 
oddíl ve formě přípravky mladých talentů, za-
střešený špičkovým pražským oddílem KSBM 
Praha. Jako trenérka se věnuji jak dětem, kte-
ré se chystají na svoji závodní budoucnost 
(oddíl), tak těm, kteří tento sport chtějí dělat 
čistě rekreačně (kroužky). Jako nadstavbu 
mají obě skupiny možnost oblíbených letních 
táborů s výraznou inline náplní. 

Pravidelný kroužek probíhá 1x týdně na vel-
ké asfaltové ploše ve sportovním areálu 
a v zimní sezóně v hale nebo venku bez bruslí. 
Máme dvě skupiny rozdělené dle dovedností. 
V kroužku bývá 20–25 dětí a s jeho vedením 
pomáhá instruktorka Elen Pelikánová, která 
má na starosti starší děti.

Závodní oddíl je rozdělen do dvou skupin 
s tréninky 2-3x týdně. Mírně pokročilé děti 
trénují hodinu, pokročilí bruslaři pak 90 minut. 
Podmínky bohužel nejsou ideální, chybí pře-
devším adekvátní sportoviště. Závodí bruslení 
v kategorii žáků a kadetů probíhá ve vysoké 
rychlosti a k tomu je nutný kvalitní povrch. Pro 
doplnění se tak snažíme trénovat i v nedale-
kých Benátkách n. J. a v Běchovicích, kde je 
soutěžní klopená dráha, resp. silniční okruh. 
V oddíle je k dnešnímu dní 26 dětí. S tréninky 
pomáhá mladý instruktor Martin Kudrnovský, 
který má tzv. speed. 

Oddílové děti mohou také 2x týdně využívat 
tréninky s hlavní, modřanskou částí oddílu, jež 
probíhají v hale výstaviště PVA Letňany. Setká-
ní se špičkovými inline bruslaři jim přináší další 
sportovní růst. 

Sezónu 2022 hodnotím jako čas plný no-
vých výzev, zážitků a hlavně poctivé práce. 
Mně osobně tento rok přinesl nové trenérské 
zkušenosti a spojení s mnoha novými lidmi 
v bruslařském světě.

Koncem minulého roku jsme se zúčastni-
li závodů nejen v blízkém okolí, ale i po celé 
republice včetně republikových šampionátů. 
Někteří svěřenci se pak nebáli vyzkoušet i za-
hraniční závody, které jsou důležitou nadstav-
bou tréninků a bruslaři zde získávají nové cen-
né zkušenosti. Protože KSBM Praha je jedním 
z hlavních zdrojů pŕo českou reprezentaci, 
vyzkouší si, jaké to je být součástí úspěšného 
oddílu a naučí se poprat s úspěchy i neúspě-
chy.

Andrea Podlipská, trenérka

Římskokatolická církev

Českobratrská církev  
evangelická

Československá církev 
husitská 

Církev bratrská

Evangelická církev 
metodistická 

Life Church - Církev 
Nová naděje

Svémyslice, kostel sv. Prokopa

Horní Počernice, Chvaly, kostel sv. Ludmily

 
 
Horní Počernice, Třebešovská

 
Horní Počernice, Náchodská  382/171

 
Horní Počernice, Ve Žlíbku 168/8

Čelákovice, Masarykova 2083

Horní Počernice, Křovinovo nám. 12/18

 
Horní Počernice, Hrdoňovická 2559/18

neděle: 14.30

čtvrtek, pátek: 18.30 
sobota: 8.30, 18.30 
neděle: 8.30

neděle: 9.30

 
neděle: 9.00

 
neděle: 9.30

neděle: 9.30

neděle: 9.30

 
neděle: 11.00

Pravidelné bohoslužby v okolí Zelenče



Pár důležitých termínů SK Zeleneč pro rok 2023

25.–26. 3. 2023:  Začátek jarní části sezóny 2022/2023  
27. 5. 2023:  Staročeské Máje  
Léto 2023:  Zelenečský pohár mladších žáků

Představení 
tenisové školy Top 
Tennis Academy
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Naše tenisová škola působí na kurtech v Ze-
lenči již čtrnáctým rokem. Za tu dobu prošlo 
pod rukama trenérů mnoho dětí nejen ze 
Zelenče, ale hráči k nám dojíždí za kvalitními 
trenéry i z okolních vesnic. 

Přes letní sezonu se hraje na antukových kur-
tech, kondiční příprava probíhá podél cyklo-
stezky či na hřišti a přes zimní sezonu sídlíme 
v plechové tenisové hale blízko kurtů. Pro děti 
pořádáme krom tréninků i příměstské teni-
sové tábory a soustředění, pro dospělé zase 
cvičení s TRX, flowinem a dalšími pomůcka-
mi. 

Postupně Vám trenéry a naši činnost v Zele-
nečském zpravodaji představíme a budete 
se zde dozvídat aktuality i tipy kolem tenisu. 

Vendula Klimešová 
www.toptennis.cz

DESKOHRANÍ
Spolek rodičů a přátel ZŠ a MŠ Zeleneč
ve spolupráci se ZŠ Zeleneč pořádá

KDY: 19.03.2023 od 14 hodin
KDE: ZŠ Zeleneč Kasalova
Zájemci se mohou zúčastnit turnaje o hodnotné ceny 
(nutná registrace předem do 17.3.2023 zde):
MŠ a 1. stupeň od 15 hodin - hry DOBBLE, PEXESO
2. stupeň a starší od 16 hodin - hry UBONGO, TACO
V každé kategorii se mohou účastníci těšit ještě na jednu hru, 
jejíž název se dozví až na místě.  

Přijďte si zahrát deskové hry a vyluštit hlavolamy,
které doma možná nemáte. 

Vstupné: 20 Kč (slosovatelná vstupenka o ceny)
Na místě je možné zakoupit drobné občerstvení.

Registrace k turnaji

Deskohraní_04.indd   1Deskohraní_04.indd   1 17.02.2023   9:39:0217.02.2023   9:39:02
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Výroční schůze  
SK Zeleneč 2023 
V sobotu 7. 1. 2023 proběhla každoroční, vý-
roční schůze největšího spolku v Zelenči – 
fotbalového klubu SK Zeleneč. Tradičně v re-
stauraci Na hřišti.

Program zásadně nevybočoval z obvyk-
lostí let předchozích. Zástupci jednotlivých 
týmů v klubu přednesli svoji zprávu o činnosti 
v roce 2022. Vedení klubu v čele s předsedou 
Pavlem Křížkem stručně nastínilo finanční si-
tuaci a další směřování klubu do budoucna. 
V závěrečné diskusi dostali členové a hosté 
výroční schůze prostor pro sdílení svých ko-
mentářů, nápadů a připomínek. S těmi se ve-
dení klubu pokusí pracovat v tomto roce, ale 
i v letech dalších. Co členové a hosté výroční 
schůze také slyšeli?

• Nejmenší holky a kluci v přípravkách mají 
konsolidované trenérské týmy a dosahují 
prvních úspěchů na hřišti. Trenérům a ve-
doucím patří obrovský dík za jejich obě-
tavou a náročnou práci s dětmi. Fotbal je 
dětem hlavní náplní, ale stejný, ne-li větší 
důraz je kladen na pozitivní přístup ke spor-
tu jako takovému a na týmovou spolupráci.

• Mladší a starší žáci po sestupu ze Středo-
českého krajského přeboru jezdí i v krajské 
I. A třídě na utkání společně. Nové trenér-
ské týmy pracují spolehlivě a první kvalitní 
výsledky už jsou vidět.

• Dorost tradičně nejlepší ve své skupině 
Středočeské I. A třídy. Škoda, že nemo-
hou dorostenci konkurovat počtem hráčů 
klubům ve větších městech. Středočes-
ký krajský přebor by jim slušel a byla by to 
zajímavá konfrontace jejich kvalit. Na tým 
mladších a starších dorostenců ale v nej-
bližší době počtem hráčů nejspíše nedo-
sáhnou. O to více těší, že kluci z dorostu už 
se velmi dobře prosazuji v našich týmech 
dospělých.

• Benfiku (rezervní tým dospělých) čeká 
akutní generační výměna. Pokud ne, tým 
přirozeně zanikne „na stáří“ hráčů.

• A tým dospělých v létě zažil vytoužený po-
stup z okresního přeboru do Středočeské I. 
B třídy. Oslavy byly bouřlivé a zasloužené. 
Jako nováček ve vyšší soutěži se prezento-
val na podzim velmi slušně a je v polovině 
tabulky. Kvalitní a zarputilá práce hlavní-
ho trenéra Richarda Nájemníka je znát.  
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Spolek rodičů 
a přátel ZŠ a MŠ 
se představuje
Cílem našeho spolku je sdružovat rodiče 
a děti kolem MATEŘSKÉ a ZÁKLADNÍ ŠKO-
LY v Zelenči, hlavně pro ně organizovat mi-
moškolní akce především ve spolupráci se 
školkou i školou. Chceme zapojovat co nej-
více dětí různého věku s cílem, aby se samy 
učily věci organizovat a věděly, že dobrovol-
ná činnost pro ostatní je nesmírně důležitá 
a správná. Na naše akce samozřejmě zve-
me a jsme rádi, že na ně chodí i rodiny, které 
děti v Zelenči ve školních zařízeních nemají. 
Spolek je neziskovou organizací a z peněz, 
které získáme navíc i s přispěním malého pří-
spěvku od našich členů (kterým za toto vel-
mi děkujeme) jsme na konci roku 2022 rádi 
věnovali peníze pro Mateřskou školku ve výši 
20000,-, která pořídila nové stavebnice do 

jednotlivých tříd a 25000,- pro základní školu, 
která použije prostředky na další vybavení re-
laxačních koutků a polepy na schody. 

Z akcí z nedávné minulosti bych ráda zmínila 
předvánoční Adventní hru, kde v rámci pro-
cházek Zelenčem mohli děti i dospělí luštit 
hádanky a dozvědět se například o některých 
svatých nebo vánoční symbolice a následně 
si podle odkazu na webu mohli vytvořit výro-
bek vztahující se k tomuto tématu. Všechny 
děti, které se jakýmkoli způsobem zúčast-
nily, dostaly malou odměnu. Procházky byly 
vhodné třeba i pro seniory. Děkujeme moc 
i maminkám, které nabídly „okno“ či plot na 
zveřejnění této stezky po celé obci. 

Jako bonus mimo akce, které najdete na 
našem přehledném plakátku v tomto čísle 
časopisu, pro vás připravujeme i velikonoč-
ní „samoobslužnou“ stezku. Sledujte naše 
webové stránky a FB, ať vám nic neuteče. Pro 
všechny, kteří rádi hrají hry a třeba jsou soutě-
živí více i méně - připravujeme DESKOHRANÍ  

- otevřeno bude pro všechny, uvítáme hráče 
jakéhokoliv věku. Přijďte se naučit nové hry 
nebo získat inspiraci na dárek.

V neposlední řadě bych ráda zmínila LETNÍ 
DĚTSKÝ TÁBOR na téma AVATAR, který le-
tos proběhne v novém místě v Louňovicích 
pod Blaníkem. Výhodou je, že jej primárně 
pořádáme pro Zelenečské děti, a proto se 
na něm propojují věkově různě staré děti ze 
Zelenče. Máme ohromnou radost, že se děti 
na tábor s námi vracejí. Ještě stále máme 
několik volných míst, proto je možné se stále 
přihlásit. Plakátek na tábor naleznete v tomto 
čísle časopisu také. 

Spolek rodičů a přátel ZŠ a MŠ Zeleneč plní 
významnou komunitní roli v obci. Všichni čle-
nové výboru a dobrovolníci Spolku se těší na 
setkání na některé z našich akcí. 

Olga Nováková  
předsedkyně spolku

       Pro děti 6 - 18 let 
                   CENA 
Děti do 14 let 5.400 - 5.600 Kč
Děti od 15 let 5.700 - 5.900 Kč
Cenové zvýhodnění pro členy

Spolku

 2 9 .  7 .  -  5 . 8 .  2 0 2 3            
( 8  d n í / 7  n o c í )  

Celotáborová hra,
sportování, vyrábění,
táboráky, diskotéky

B L A N Í K
r e k r e a č n í  s t ř e d i s k o           

L o u ň o v i c e  p o d       
 B l a n í k e m       

k o u p á n í  v  ř í č c e  
a r e á l  o b k l o p e n ý  l e s y

 

    U B Y T O V Á N Í     
 a r e á l  s e  z d ě n ý m i
d o m k y  s  v l a s t n í m

s o c i á l n í m  z a ř í z e n í m    

STRAVOVÁNÍ 
5x denně + pitný režim

LETNÍ TÁBOR 2023
SPOLKU RODIČŮ a PŘÁTEL ZŠ a MŠ ZELENEČ

záloha 2.000 Kč splatná                
s přihlášením

           PŘIHLÁŠKA                  
QR kód  nebo

www.spolekzelenec.cz
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• Nezbytností byl návrh zvýšení členských 
příspěvků, který byl členskou základnou 
schválen. I tak je v aktuální, složité době 
nutné myslet na úspory. Společně s obec-
ním úřadem se bude klub snažit dosáhnout 
na vhodné dotační tituly v oblasti sportu. 
Snem, který snad bude nabývat reálných 
obrysů, je výstavba krytého hřiště s umělou 
trávou. Kapacita aktuálních fotbalových 

ploch, z důvodu rostoucího počtu hráčů 
a hráček, zejména v dětských kategoriích, 
je už absolutně nedostatečná!

Klub SK Zeleneč děkuje za podporu  
obecnímu úřadu Zeleneč a sponzorům!

 
Karel Klíma, člen výboru SK Zeleneč

řádková inzerce
KOUPÍM HUDEBNÍ A FILMOVÉ NOSIČE VHS DVD CD LP POHLEDNICE, KNIHY A JINÉ 
SBĚRATELSKÉ PŘEDMĚTY.  TELEFON  704 142 317

BLANÍK
rekreační středisko 

Louňovice pod Blaníkem 
 

koupání v říčce, 
areál obklopený lesy, 

celotáborová hra, 
sportování, vyrábění, 
táboráky, diskotéky

29. 7. – 5. 8. 2023
(8 dní / 7 nocí)
Pro děti 6–18 let

Cena:
do 14 let 5.400/5.600 Kč
od 15 let 5.700/5.900 Kč

Cenové zvýhodnění  
pro členy Spolku

záloha 2.000 Kč splatná 
s přihlášením

Ubytování:
areál se zděnými domky 

s vlastním sociálním 
zařízením

Stravování: 
5x denně + pitný režim 

Přihláška: 
QR kód, nebo 

www.spolekzelenec.cz

Letní tábor 2023
Spolku rodičů a Přátel ZŠ a MŠ Zeleneč

AVATA R



S neúnavnou okrašlovatelkou obce Kateři-
nou Soustružníkovou a trochu i s jejím man-
želem a nadšeným podporovatelem Lubo-
šem o tom, co všechno v Zelenči dělají, co 
by chtěli dělat a co bychom pro sebe mohli 
a měli udělat my všichni, kdo tu žijeme. 

Jak dlouho žijete v Zelenči? 

Letos to bude dvacet jedna roků. 

A před tím? 

Kateřina: Co jsme svoji, bydleli jsme nějakou 
dobu v Sibřině a chvíli v Bohnicích. 

A odkud jste původem? 

Kateřina: Dá se říci, že jsem Pražačka. Ale 
nejútlejší dětství mám spojené s horami. 
Máma byla z Vrchlabska, tátova rodina měla 
ve stejné vesnici chalupu. Máma tam měla 
sestry a spolu s jejich dětmi jsme tam strá-
vili hodně času. Jsem s tím krajem srostlá do 
dneška. 

To je zajímavé. A co třeba ta rovina tady ko-
lem Zelenče? 

Kateřina: Tak to byl velký šok! Ze začátku 
jsem chodila po pěšině kolem obce, tenkrát 
ještě nebyly cyklostezky, první rok bylo přímo 
před naším domem velké slunečnicové pole 
a jenom vyšlapaná cestička. Chodila jsem 
po ní a koukala jsem se na hory na obzoru, 
na Milešovku, na Říp nebo i na Ještěd, pří-
padně na jaře až na zasněžené Krkonoše, 
bylo to trochu sebetrýznění. Dost dlouho 
jsem si tady nemohla zvyknout.

Co pro vás dneska znamená Zeleneč? 

Kateřina: Jsou to pro mě drobné kořínky, 
které pouštějí člověka pořád víc do hloubky. 
A pořád víc je tu pro mě a pro nás jako rodinu 
domov.  

Jste známá jako velmi aktivní člověk. Proč 
to vlastně všechno děláte? 

Kateřina: To se nedá říct. Je to prostě takové 

puzení. Když člověk jde kolem něčeho, co ho 
zaujme, začne hlodat červík. Mám takovou 
vlastnost všude vidět, že by stačilo maličko 
hrábnout a hned by to mohlo být o něco lep-
ší. A pak ještě trochu a už by to bylo víc vidět. 
Ale nechci moc mluvit o sobě. Je tu totiž dost 
jiných lidí, kteří stojí za připomenutí. Spousta 
lidí tu dělá spoustu práce. Se vším, do čeho 
jsme se pustili, nám vždycky pomohlo hodně 
lidí.

Luboš: Bylo to všechno o lidech a o tom, aby 
našli vztah k místu, kde bydlí, nebo kam přišli 
nově. Původně to pro nás v Zelenči bylo hod-
ně odosobněné.

Kateřina: No, ano, pro nás. Starousedlíci to 
určitě cítili jinak. Zrovna včera si někdo vzpo-
mněl na narozeniny pana Vohnouta a ten 
patřil do party, která se starala o spoustu věcí 
dávno před námi.  V Zelenči býval i podle kro-
niky hodně rozmanitý společenský a spor-
tovní život. 

Co považujete za svůj největší úspěch v Ze-
lenči? 

Luboš (poťouchlým tónem): Motýlí louka.

Kateřina (směje se): Ano, ne vždycky se 
všechno úplně povedlo, jako třeba motýlí 
louka. Tehdy jsme se domluvili, že půjdeme 
trochu osázet zdejšími původními rostlinami 
vytipovanou louku. Měli jsme to dohodnuté 
s panem starostou. Nicméně já jsem nepo-
chopila správně, o jaké místo se přesně jed-
ná, takže jsme spolu s dobrovolníky doslova 
vlítli na louku místnímu zemědělci, panu 
Javůrkovi. A zrovna ta část tedy domluvená 
rozhodně nebyla. Nicméně p. Javůrek se za-
choval skvěle, dokázali jsme najít společnou 
řeč. Takže to nakonec dopadlo docela dob-
ře. Zůstaly tam kopretiny, sem tam i nějaká 
další rostlina, třeba třezalka. Ale naše před-
stava rostoucí mateřídoušky se ukázala jako 
naivní, protože se to místo léta používalo jako 
pole i s hnojením. Čili je tam hodně agresivní 
tráva a ta všechno drobné udusila. 

Luboš: Výborné bylo, že se k té akci přidala 
spousta lidí, která slyšela na to vracení pů-
vodních bylin do přírody. A spolu s nimi hlav-
ně děti. O to šlo, aby si sáhly na hlínu, pocho-
pily, že lidé nejsou v krajině sami a prostor pro 
život je potřeba nejen pro ně.

Kateřina: Navíc tam vzniklo propojení s my-
slivci a v rámci kluků z technických služeb 
i s obcí. Všichni nám pomáhali se zaléváním. 
Ale sucho bylo ten rok opravdu velké, takže 
to většina bylin nepřežila 

Jak motivujete ke spolupráci vlastní rodinu, 
která je do těch aktivit zapojená? A jak další 
lidi? 

Kateřina: Rodina se už moc motivovat nedá. 
Buď mají zájem nebo ne. Děti nás někdy 
podpoří, jindy mají vlastní program. A lidi 
okolo? Vždycky je to tak, že musejí chtít sami.  
Někteří s námi jdou jenom jednou a není 
to, co si představovali. Jiní naopak zůstávají. 
Tady bych rozhodně chtěla jmenovat holky 
ze Zelňačky, ačkoli mě za to asi přetrhnou. 
Ty pomáhají nejvíce, konkrétně Petra Pic-
ková, Markéta Poznerová, Petra Horníková, 
Markéta Kargerová, Erika Křivánková. Také 
s námi hodně na projektech Zelňačky úzce 
spolupracovala Jana Mendlová. S Janou, 
s Tomášem a Hankou Osičkovými, Terezou 

Udělat to v Zelenči takové,  
aby tu lidé co nejvíce zůstávali
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Kratochvílovou a paní knihovnicí Dudákovou 
teď máme další krásný projekt - knihovnu.  
Když jste se ptal na úspěch, tak to je právě 
teď knihovna, na kterou jsme opravdu hodně 
hrdí. A tady musím říct, že nám v mnoha ohle-
dech pomáhala a pomáhá Klára Drábková 
i ostatní lidé z vedení obce, bez ohledu na to, 
kdo tam právě seděl a sedí. 

Luboš: Abychom to konkretizovali. Šlo o stě-
hování do nových prostor, navrácení dět-
ského knižního fondu ze školy do knihovny 
a teď pracujeme na digitalizaci katalogu knih 
a jeho začlenění do nějakých globálních ka-
talogů.

Kateřina: Teď jsme si jako úkol dali dostat do 
knihovny ještě více čtenářů. Tím jdeme tro-
chu proti trendu elektronizace knih. Na večer 
15. března bychom všechny rádi pozvali na 
besedu s autorem historických knih a de-
tektivek panem Prokopem, kterou domluvil 
Tomáš Osička.

Na čem kromě knihovny právě pracujete? 

Kateřina: Ty věci se různě prolínají. Teď byl 
masopust. Organizaci má na starosti spolek 
Kozel. My jsme si za úkol vzali dostat lidi do 
masek. Se Zelňačkou plánujeme další výzdo-
by výlohy v „Osmatřicítce“ - nejdřív Velikono-
ce, Helena Maletínská nám pro tuhle výstavu 
už tradičně chystá nové kraslice. Pak chce-

me udělat akvárium, kdy se výloha promě-
ní ve vodní svět, na což se taky skoro dětsky 
těšíme. A rozhodně chystáme jarní výsadby. 
Budeme vymýšlet i novou, jarní výzdobu okolí 
rybníka. Další velká radost je náš sbor. V jádru 
spolu zpíváme a hrajeme už šestnáctý rok 
a pořád nás to těší.

Teď trošku vizionářsky: kde vidíte Zeleneč 
za pět nebo třeba za deset let?

Kateřina: V to cítím velikánskou rozpolce-
nost. Na jednu stranu bych chtěla, abychom 
zůstali starou vesnicí, bez hal, dopravního ru-

chu, na straně druhé je realita. Jako společ-
nost se rozvíjíme, zvlášť tady kolem nás. Lidi tu 
mají své představy o tom, jak chtějí trávit svůj 
volný čas. A my bychom rádi pomáhali ucho-
pit Zeleneč tak, aby ten čas mohli a chtěli co 
nejvíce trávit právě tady. Nemůžeme nahradit 
pražská muzea a výstavy, divadla, to prostě 
nejde. Ale udělat to tady tak hezké, aby si tu 
mohli lidi odpočinout a za příjemným pro-
středím nemuseli jezdit třeba do Stromovky. 
To je vize, kterou máme a která není nereálná. 
Nikdy nemůžeme zapomenout na zásluhu 
pana Husince o výsadbu v okolí obce. Ta je 
prostě unikátní. To je základ, na kterém se dá 
stavět. Dá se určitě uvažovat o tom, co která 
skupina lidí potřebuje. V tom si cením dotaz-
níků, které zařizuje obec, aby si lidi sami řekli, 
co chtějí a co postrádají.

Ještě mi řekněte, jestli vidíte něco, co může 
každý Zelenečák prakticky denně udělat 
pro to, aby se nám žilo lépe. 

Kateřina: Být tu v pohodě. Když se tady lidi 
budou cítit dobře, začne jim záležet na jejich 
okolí. Napadne je třeba, že by se dala vylep-
šit jejich předzahrádka. Po čase jim předza-
hrádku pochválí první kolemjdoucí, zastaví 
se s nimi, budou si povídat. To přináší spoko-
jenost a přes tu vede počáteční cesta, jak tu 
jen nebydlet, ale najít tu opravdový domov.

 Rozhovor vedl Ladislav Mrklas

Se vším, do čeho jsme se pustili, nám 
vždycky pomohlo hodně lidí.
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Zeptali jsme se našich  
sousedů různých generací.  
A oni nám odpověděli.
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Zdena Nová, 71 let

Máte ráda zimu? Zimu mám moc 
ráda, ale tu „ladovskou“, ne velké mrazy 
a čvachtanici. 

Patří do Zelenče sníh? Sníh do Zelen-
če patřil a patří. Jako děti jsme chodili 
sáňkovat na „Padesátku“ u Mstětic, pod 
„Lesík“, tj. ulice kde bydlí Horáčkovi, kde 
je malý kopeček, ale nám stačil, nebo 
u školy (staré), kde se dalo sjet saněmi 
až na rybník. 

Lyžujete, běžkujete, snowboardujete? 
Lyžovala jsem hodně, jezdili jsme s rodi-
či na chatu do Vítkovic na Benecku, kde 
měl chatu Sokol Zeleneč pravidelně 
na prázdniny a když byly volné víkendy 
a nešlo se v sobotu do práce. 

Chybí vám v Zelenči možnost provo-
zovat zimní sporty a jiné zimní rado-
vánky? Zimní sporty v Zelenči, ano, po-
kud je sníh a led, my jsme si své kopečky 
našli a rybník býval dříve zamrzlý celou 
zimu. Nepamatuji, že na Vánoce by se 
nebruslilo. Já jsem skončila s bruslením 
kolem 40 let, chodily jsme s “holkama” 
bruslit až večer, když už na rybníku ni-
kdo nebyl. Jára Hruban st. nám plochu 
vyčistil, a my jsme si bruslení užívaly až 
do večera. Bylo to bezva, stále vzpomí-
náme.

Kdy jste naposledy stavěla sněhulá-
ka? Sněhuláky jsme každý rok, pokud 
byl sníh, stavěli s dětmi v mateřské ško-
le, užili jsme si hodně legrace a smíchu, 
vzpomínám.

Veronika Pukačová, 37 let

Máte ráda zimu? Zimu mám ráda hlav-
ně ve chvílích, kdy je takzvaně pohád-
ková a bílá, když můžu dceru táhnout 
na sáňkách až do školky a chodíme na 
kopec užívat zimních radovánek. A taky 
samozřejmě na horách. Jinak spíš vyhlí-
žím jaro. 

Patří do Zelenče sníh? No jasně, já sníh 
v Zelenči miluju! A od dětství jsem mi-
lovala i zamrzlý rybník, tehdy každý rok, 
v dospělosti jsem ale led na rybníce za-
žila jen málokrát.

Lyžujete, běžkujete, snowboardujete? 
Ano, ne, ano, respektive na snowboar-
du jsem vlastně stála naposledy před 
tím, než jsem měla děti. Takže je to...je-
denáct let.

Chybí vám v Zelenči možnost provozo-
vat zimní sporty a jiné zimní radován-
ky? Nad tím jsem vůbec nepřemýšlela, 
val na sáňkování mi přijde dostatečný.

Kdy jste naposledy stavěla sněhuláka? 
Asi když děti byly ještě hodně malé, ale 
spíš to nechávám na nich.

Luboš Majer, 51 let

Máte rád zimu? Zimu rád mám

Patří do Zelenče sníh? Sníh v zimě do 
Zelenče patří, potřebuje ho okolní příro-
da, pole i zahrady. 

Lyžujete, běžkujete, snowboardujete? 
Rád běžkuji i lyžuji. 

Chybí vám v Zelenči možnost provo-
zovat zimní sporty a jiné zimní rado-
vánky? Provozovat zimní sporty v nížině 
je ale energeticky náročné (výroba sně-
hu/ledu) a ani mi to nechybí, když chci 
dělat zimní sporty, zajedu si na hory. 

Kdy jste naposledy stavěl sněhuláka? 
Sněhuláka jsem nestavěl dlouho, ale 
příští zimu určitě stavět budu, vnučka 
bude mít 1,5 roku, takže bude i s kým.

Žofie Feřtrová, 15 let

Máte ráda zimu? Ano, zimní období si 
užívám.  

Patří do Zelenče sníh? Ano, jsem ráda, 
když je v Zelenši sníh, protože se mohu 
klouzat z nádraží až domů.

Lyžujete, běžkujete, snowboardujete? 
Dělám všechny tři sporty, ale k běžko-
vání se raději nehlásím. 

Chybí vám v Zelenči možnost provo-
zovat zimní sporty a jiné zimní rado-
vánky? Ráda bych v Zelenči 
chodila bruslit. 

Kdy jste naposledy stavěla sněhuláka? 
Před dvěma týdny na balkóně na lyžáku. 

Malý kvíz  
ke 30 letům  
České republiky
1. ledna 2023 oslavila samostatná Česká 
republika 30 let. Vyzkoušejte si své povědomí 
o uplynulých třech dekádách v zemi i v obci 
našem malém kvízu.

Od 1. 1. 1993 platí Ústava České republiky. 
Kteří politici stáli v čele dvou komisí (vládní 
a parlamentní), které ji připravovaly?  

a. Václav Havel a Miloš Zeman
b. Václav Klaus a Milan Uhde
c. Václav Benda a Jan Kalvoda 
d. Pavel Rychetský a Cyril Svoboda

 
Rerefendum o přistoupení ČR do Evropské 
unie…  

a. …se konalo v roce 2004 a přišlo k němu 
dost voličů, aby bylo platné.

b. …se nekonalo, o vstupu rozhodli po-
slanci a senátoři.

c. …nebylo platné, protože přišlo méně 
než 50 % voličů. 

d. …rozhodlo kladně v poměru 77,3 % pro 
ku 22,7 % proti.

  
Zeleneč získal svůj znak a vlajku v roce:

a. 2013
b. 2015
c. 2017
d. 2019

 
Mezi lety 2001 a 2011 v Zelenči…

a. …počet obyvatel stoupnul ze 1400 na 
více než 2900 a v celé ČR za tu dobu 
stoupnul asi o 200 tisíc.  

b. …počet obyvatel stoupnul ze 1200 na 
více než 2500, zatímco v celé ČR po-
čet obyvatel setrvale klesal. 

c. …počet obyvatel stoupnul ze 1400 na 
více než 2900 a v celé ČR za tu dobu 
klesnul skoro o 300 tisíc.   

d. …počet obyvatel klesal stejně jako 
v celo ČR

 
Volby do Poslanecké sněmovny v Zelenči…

a. …nikdy nevyhrálo ANO 2011.
b. …v letech 1996-2010 vyhrála ODS, 

v roce 2013 TOP 09, v roce 2017 zvítězilo 
ANO 2011 a v roce 2021 koalice Spolu.

c. …celkem čtyřikrát vyhrála ODS, dvakrát 
ČSSD a jednou TOP 09, resp. koalice 
Spolu.

d. …vždycky vyhrála ODS, jen v roce 2017 
zvítězilo ANO 2011 a v roce 2021 koali-
ce Spolu.

 
Kolikátým premiérem samostatné ČR je 
Petr Fiala?

a. 11.
b. 12.
c. 13.
d. 14.

 
 
5-6 správných odpovědí: Bravo, jste cho-
dící encyklopedie a ještě vám to pálí. Jen  
tak dál. 3-4 správné odpovědi: Máte dob-
rou znalost o své zemi i obci. Tak nás dál 
čtěte a uvidíte, že to příště půjde samo. 
0-2 správné odpovědi: Není to nic moc, 
ale když budete pilně číst Zelenečský zpra-
vodaj, příště to bude podstatně lepší. 

Správné odpovědi: 1) b); 2) d); 3) c); 4) a); 5) b); 6) c.
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S aerobikem až na světový šampionát
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náVelký úspěch 
malých 
zelenečských 
malířů 
Dva předškoláci ze třídy Cvrčci ze zeleneč-
ské mateřské školy uspěli v soutěži vyhlášené 
Chvalským zámkem. Ve své kategorii získali 
zlato a stříbro. 

Do 10. ročníku výtvarné soutěže „Vítejte 
v mém světě fantazie“ poslalo své obrázky 
více než 330 dětí ve věku 3-17 let z Horních 
Počernic a blízkého i vzdálenějšího okolí. Ně-
které se přihlásily individuálně, jiné skrze svou 
školu. Soutěž byla rozdělena do několika ka-
tegorií. 

Zelenečskou školku reprezentovalo přes 
20 dětí. A reprezentovalo ji znamenitě! Sou-
těž ve své kategorii vyhrála Kačenka Dorno-
vá. Hned za ní ve stejné kategorii skončil Míša  
Filipský. Oba se zúčastnili slavnostního vyhlá-
šení a předání cen, které proběhlo na Chva-
lech na konci ledna. 

Všem zelenečským účastníkům děkujeme 
za skvělou reprezentaci a vítězům gratuluje-
me. Díla všech účastníků soutěže si můžete 
prohlédnout na Chvalském zámku, umístěny 
tu budou až do 11. června. Prohlédnout si je 
můžete spolu s návštěvou výborné výstavy 
Imaginárium, kterou tu pořádá Divadlo bratří  
Formanů a jejich přátelé. 

Více informací najdete na  
www.chvalskyzamek.cz 

 Ivana Mrklasová, učitelka MŠ Zeleneč

V zelenečské tělocvičně probíhají kroužky 
Děti na startu a přípravka aerobiku pod hla-
vičkou klubu Fit studio D. Starší děvčata, kte-
rá se chtějí aerobiku věnovat více, dojíždí na 
tréninky na Černý most. Začátkem listopadu 
se v ostravské hale Gong v Dolních Vítkovi-
cích po tříleté covidové pauze konal světový 
šampionát ve sportovním aerobiku a fitness.

Závodů se účastnilo 520 závodníků a Fit Stu-
dio D vyslalo hned 6 nominovaných týmů. 
Stříbro z MS si odvezl tým, jehož základ tvo-
ří zelenečská děvčata, konkrétně Emma 
Chmátalová, Nela Nájemníková, Aneta Slá-
dečková a Daniela Soukupová v kategorii 
step junior. Nepopulární 4. místo, zato v nej-

prestižnější kategorii dospělých, obsadila 
dvojice Aneta Moravečková s Adélou Souku-
povou. A 5. místo si odvezla rovněž dvojice, 
avšak mladší kategorie, tzv. youth, Daniela 
Soukupová s Viktorií Voříškovou. Vynikající vý-
sledky jsou zásluhou nejen našich závodnic 
a jejich rodičů, ale především trenérů, kteří 
odvádí skvělou práci. Nyní už se připravuje-
me na novou sezónu, což představuje jak 
kondiční přípravu, tak i tvorbu a nácvik no-
vých choreografií, abychom vše zvládli do 
prvních závodů, které nás čekají v lednu. 

Michaela Mádrová,  
hlavní trenérka klubu Fit studio D
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a Chytrá ZŠ Zeleneč

Překážková dráha 
pro rychlé nožičky

Od letošního 20. ledna je ZŠ Zeleneč ofici-
álně Chytrou školou! Náš vlastní projekt byl 
totiž podpořen grantem Nadace O2, který 
nese název Chytrá škola. Nadace podporuje 
osvětu a vzdělávací aktivity v oblasti bezpeč-
nosti na internetu, digitální gramotnosti a za-
vádění technologií do výuky.

Porotu náš projekt zaujal možná díky tomu, 
že jsme škola, ve které „Společně pěstujeme 
lásku ke vzdělávání, vzájemný respekt a dů-
věru s cílem společně zažít radost“, jak zní 
naše nové motto. Možná se porotě líbilo to, 
že jsme už třetím rokem i škola zapojena do 
projektu PBIS (Positive Behavior Intervention 
and Support). Tak nebo tak, nadace O2 Chy-
trá škola nám za účelem zvyšování mediální 
gramotnosti napříč celou obcí pošle celkem 
85 000 Kč.  

Jak je na to škola s digitálními technologi-
emi dnes?  

V současné postcovidové době máme v ko-
lektivu mnoho učitelů, kteří rádi pracují s mo-
derními technologiemi. Škola jen za poslední 
rok pořídila 8 nových interaktivních panelů, 
takže dnes máme téměř v každé třídě pro-
jekci. Pro výuku informatiky máme k dispozici 
dvě malé učebny s PC nebo notebooky. Pro 
konkrétní výukové metody žáci ve výuce vyu-
žívají mobilní telefony. A dva roky máme také 
techniku pro tvorbu školního podcastu Máš 
na to!? Jenže až doposud jsme ani my uči-
telé, ani žáci (potažmo rodiče) neměli mož-
nost absolvovat kvalitní ucelený program pro 
zvednutí mediální gramotnosti. Proto jsme 
se trochu rozepsali, o měsíc později porota 
rozhodla, a nám doputovala z O2 radostná 
zpráva – jdeme do toho s vámi!  

 

Těšit se můžou všichni    

Rádi bychom, kdyby se projektu zúčastnilo 
alespoň tolik lidí, kolik je tradiční předvolba 
O2. Cílové skupiny máme čtyři – tedy ne-
jenom žáky a učitele, ale i rodiče a seniory 
z naší obce. Číslo čtyři bude celý rok cyklus 
přednášek symbolicky provázet. A to i grafic-
ky ve formě čtyřlístku, který je symbolem naší 
školy. Až se tedy v obci objeví leták či plakát 
se čtyřlístkem, s největší pravděpodobnos-
tí se bude jednat o pozvánku na některou 
z besed s předními českými odborníky na 
kyberšikanu, falešné zprávy, nenávistné pro-
jevy, kritické myšlení či digitální závislosti. Nej-
důležitější součástí projektu ale bude cyklus 
přednášek pro jednotlivé třídy. Kromě toho 
plánujeme čtyři semináře pro učitele („Úča 
na netu“), další čtyři pro rodiče („Máma a táta 
na netu“) a seniory z obce („Pozvi dědu na 
besedu... a babičku taky“).  

Projekt skončí v prosinci 

Aktivity spojené s projektem O2 Chytrá škola 
budou probíhat od března do prosince. Vše 
vyvrcholí těsně před Vánoci mediálním pro-
jektovým dnem, ve kterém pro žáky připraví-
me únikovou hru. V té by si měly děti poradit 
s nástrahami kyberšikanátorů a dezinformá-
torů. A co se stane, když některou z přednášek 
nestihnete? Nevadí. Z každé přednášky bude 
škola na svém webu, sociálních sítích i ve svém 
školním podcastu zveřejňovat audiovizuální 
záznamy. Vše budou točit nebo psát naši žáci, 
a tím se zapojí do projektu vlastně dvakrát. 
Odměnou za jejich snahu pak bude vylepše-
né podcastové studio, na které jsme s panem 
ředitelem během psaní žádosti o grant, také 
mysleli. Tedy nezapomeňte – sledujte čtyřlístky, 
a ty vás dovedou do školy. 

Pavlína Jurzykowská, 
učitelka mediální výchovy  

a francouzštiny na ZŠ Zeleneč 

Školní parlament, pod taktovkou paní zá-
stupkyně Myrdaczové a pana učitele Suché-
ho, hned první den nového pololetí uspořá-
dal turnaj pro děti prvních až třetích tříd. Ve 
školní tělocvičně tak vyrostly dvě paralelní 
překážkové dráhy, jejichž zdolání nebylo 
samo o sobě příliš těžké, náročná však byla 
hlavně orientace na samotné dráze. Proto 
u závodu asistovali starší žáci, kteří malým 
závodníkům pomáhali správně a co nejrych-
leji závod dokončit. Každý žák běžel dráhu 
sám a každému se stopoval čas. Ostatní 
svým spolužákům svorně fandili, protože ve 
výsledku se každé třídě počítal průměrný 
čas, který určil vítěze. Celkově tento závod 
vyhrála 3.C paní učitelky Břízové, ale napří-
klad rozdíl mezi stříbrnou a bronzovou pozicí 
byl v setinách sekundy. Nejlepší individuální 
výkon pak předvedla Róza Hořelicová ze 3.A, 
která tento závod zaběhla ze všech dětí nej-
rychleji. Úžasná byla i samotná atmosféra 
závodu, protože vlastně všichni fandili všem. 
Doufáme, že příští rok to bude zase stejně 
napínavé jako letos.

Nela Šikýřová a Tereza Knappe, 7.B
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Celodružinové 
sportovní 
odpoledne

Kroužek My se 
školy nebojíme  
již odstartoval

Svíčky pro Ukrajinu

V pondělí 23. ledna zaplavila naši tělocvičnu 
více než stovka dětí školní družiny, aby si zde 
užily celodružinové sportování. Děti si zkusily 
přeskok přes švédskou bednu, balancovaly 
na obrácených lavičkách i kladině, přeskako-
valy přes překážky i se pod nimi plazily, pro-
běhly slalom, vylezly na žebřiny a po lavič-
kách se klouzaly dolů nebo si vyzkoušely hod 
míčem na cíl. Závěrečnou disciplínou pak byl 
souboj děvčat proti chlapcům ve střelbě na 
florbalovou branku, který o pouhé čtyři body 
vyhráli kluci. Odměnou všem pak byla zdravá 
svačinka.

Dana Chudková,  
vychovatelka školní družiny ZŠ Zeleneč

I v tomto roce paní zástupkyně Martina Lis-
topadová a paní učitelka Hana Verflová při-
pravily pro budoucí prvňáčky kroužek MY SE 
ŠKOLY NEBOJÍME. Tento kroužek, který letos 
odstartoval 10. února, se zaměřuje na to, aby 
se budoucí prvňáčci nebáli chodit do školy 
a těšili se ni. Stejně tak jim kroužek pomůže 
připravit se na zápis a také si možná najdou 
nové kamarády, se kterými se uvidí v lavicích 
na začátku nového školního roku – už jako 
školáci. Mimochodem, věděli jste, že samot-
ná myšlenka takovýchto adaptačních pro-
gramů pro předškoláky vznikla před několika 
lety právě v naší škole a následně ji přejala 
řada dalších škol po celém Česku?

Na začátku prosince naši školu oslovila jed-
na z maminek, která se svou kamarádkou 
pořádá sbírku plechovek a parafínu pro výro-
bu svíček, které pomohou lidem na Ukrajině 
v nejtěžších podmínkách. Výzvy se ujal školní 
parlament a zrealizovali sbírku mezi dětmi. 
Ty nanosily úctyhodných 120 kg materiálu. 
Z části pak svíčky, které umí zahřát, vyrobily 
při praktických činnostech děti z 5.A, zbytek 
jsme předali dál a organizace Mise Ukrajina 
je převeze tam, kde mohou pomoci. Kéž jsou 
plamínkem naděje ve šťastný konec!    
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Lednové prezidentské volby lámaly rekordy 
ve volební účasti. Nejinak tomu bylo u nás 
v Zelenči, kde se účast v obou kolech vy-
šplhala přes 80 %. Zajímavostí je to, že účast 
z 2. kola nepřesáhla zájem o 1. kolo. Rozdíl 
byl ale malý. Zatímco v 1. kole přišlo volit 1702 
voličů, ve 2. kole do volebních místností do-
razilo 1675 občanů s volebním právem. 

Ve srovnání s okresem Praha-východ a Stře-
dočeským krajem Zeleneč co do účasti 
jednoznačně vyhrál. Opět se potvrdil velký 
zájem Zelenečáků o volby, které mají oprav-

du soutěživý charakter. A to ty prezidentské 
nepochybně měly. 

Suverénním vítězem obou kol voleb v Zelen-
či, ale i v okresu Praha-východ a ve Středo-
českém kraji, se stal Petr Pavel. Nový prezi-
dent v Zelenči již v prvním kole získal bezmála 
polovinu voličů a svého největšího soupeře, 
Andreje Babiše, porazil rozdílem více než 
30 % hlasů. Třetí skončila Danuše Nerudová, 
jež si v Zelenči připsala nadprůměrný zisk 
hlasů. Lepšího než celostátního výsledku 
u nás dosáhl i Pavel Fischer.

Generál ve výslužbě Petr Pavel vyhrál nejen 
celostátní, ale i zelenečské 2. kolo. Bývalého 
premiéra Babiše tu porazil rozdílem více než 
900 hlasů. To ovšem znamená, že zelenečští 
voliči přispěli celou jednou tisícinou k celo-
státnímu rozdílu mezi nově zvoleným prezi-
dentem a jeho soupeřem. 

Náskok Pavla na Babiše dosáhl v Zelenči 
významně vyšší hodnoty než v okresu, kam 
patříme, ale především oproti celému Stře-
dočeskému kraji.
 Ladislav Mrklas  

V letošním školním roce jsme se opět 
vrátili k tradici naší MŠ, kterou je tý-
denní lyžařský pobyt dětí na horách. 
V loňském i předloňském roce jsme 
díky covidu o tuto možnost přišli, a tak 
jsme uvítali, když se na zimní výjezd při-
hlásilo 24 zájemců.

Do poslední chvíle jsme byli napnutí, 
jelikož počasí neslibovalo sníh. Zřejmě 
máme někde anděla strážného, pro-
tože asi čtyři dny před naším výjezdem 
na horách vydatně nasněžilo. A tak 
jsme 22. 1. dorazili do krásně zasněže-
né Pece pod Sněžkou. Přes počáteční 
útrapy, nakládání zavazadel nejprve 
z autobusu do auta a následně do rol-
by, jsme konečně stanuli před naším 
druhým domovem, chatou Milíře.

Každý den jsme dopoledne s dětmi ly-
žovali a odpoledne se věnovali bobo-
vání. Celý týden vládlo slunečné po-
časí. Všechny děti si užily dosyta sněhu 
a lyžařští nováčci se naučili lyžovat.

Prožili jsme krásný týden plný zážitků,-
na který budeme dlouho vzpomínat. 
  učitelky MŠ

Rekordní prezidentské volby

Mateřská škola  
na lyžařském 
zájezdu

Fischer Pavel

Bašta Jaroslav

Pavel Petr Ing. M.A.

Zima Tomáš prof. MUDr. DrSc.

Nerudová Danuše prof. Ing. Ph.D.

Babiš Andrej Ing.

Diviš Karel PhDr.

Hilšer Marek MUDr. Bc. Ph.D.

volební účast

Zeleneč

8,1 % (138)

2,58 % (44)

49,05 % (835)

0,41 %  (7)

16,33 % (278)

18,56 % (316)

1,7 % (29)

3,23 % (55)

80,35 %

Zeleneč

77,19 % (1293)

22,8 % (382)

80,22 %

Praha - Východ

6,83 % (6 858)

2,97 % (2 982)

48,53 % (48 697)

0,56 % (563)

14,54 % (14 593)

22,91 % (22 986)

1,25 % (1 256)

2,38 % (2 392)

75,92 %

Praha - Východ

73,12 % (74 903)

19 % (27 522)

77,47 %

Středočeský kraj

6,14 % (45 661)

3,6 % (26 759)

40,59 % (301 558)

0,6 % (4 494)

13,83 % (102 753)

31,25 % (232 222)

1,38 % (10 277)

2,58 % (19 171)

71,4 %

Středočeský kraj

63,33 % (480 264)

36,66 % (277 979)

72,78%

1. kolo 2. kolo
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Rok 2023 začal v Zelenči netradičně. Namísto 
ohňostroje, který byl po emocionální diskusi 
a vcelku jednoznačně vyznívající anketě, zru-
šen, měli Zelenečáci letos možnost navštívit 
některé objekty ve vlastnictví obce a setkat se 
se starostou a místostarosty nad dalšími plány 
rozvoje. 

Otevřeny byly objekty č. p. 38, bývalá „dorťár-
na“, dnes obývaná skauty, a dále domy na se-
verním břehu rybníka. Návštěvníci si je mohli 
prohlédnout skrz na skrz a dozvědět se i něco 
z jejich historie. Mohli si také popovídat se zá-
stupci obce, kteří představili plány s těmito ne-
movitostmi. 

Živě se diskutovalo hlavně o jednom z nejstar-
ších domů v Zelenči, kde byl historicky umís-
těn obchod. A to ne ledajaký. Návštěvníci se 
dozvěděli, že tu dříve bylo možno koupit skoro 
všechno od potravin až po malý motocykl Pio-
nýr. Neplánovanou součástí prohlídky byl i im-
provizovaný klavírní koncert. Ten potvrdil, že toto 

místo má genia loci a svou velkou budoucnost. 
„Osmatřicítka“ proto patří k prioritám vedení 
obce. S její rekonstrukcí se začne už v letošním 
roce. 

O návštěvu obecních nemovitostí byl velký zá-
jem. Vystřídalo se tu více než 100 lidí, často celé 
rodiny i s malými dětmi. Před nebo po prohlíd-
ce domů se zájemci mohli setkat s vedením 
obce, které na ně čekalo v Bistru v Zahradě 
i se skleničkou v ruce k novoročnímu přípitku. 
Tady se dlouho diskutovalo o tom, co nás čeká. 
Protože 1. ledna 2023 oslavila Česká republika 
své 30. narozeniny, občané Zelenče mohli také 
shlédnout prezentaci, která toto výročí připo-
mněla na celostátní i zelenečské úrovni. Pre-
zentace je stále dostupná na obecním webu. 

Letošní novoroční akce nebyla tak velká ani tak 
pompézní jako tradiční ohňostroj. Vyznačovala 
se ale něčím jiným, mnohem zajímavějším, šlo 
skutečně o sousedské setkání.   
 redakce

Vedení obce připravuje projekt 
senior taxi, který zelenečským 
seniorům otevře možnost využít 
při cestě k lékaři, na úřady nebo 
za nákupem dotovanou dopra-
vu. Zájem mezi seniory mapoval 
průzkum, který pod hlavičkou 
výboru pro školství, kulturu, sport 
a sociální věci probíhal během 
ledna. Jasně ukázal, že o službu 
bude zájem. 

Průzkum mezi seniory probíhal 
online formou i přes dotazníky, 
které jim byly doručeny přímo 
do schránek. Odpovědí se sešlo 
celkem 150. Jde tedy o solid-
ní vzorek, který poskytne plas-
tickou informaci o názorech 
starších zelenečských občanů. 
Zajímavá fakta poskytují údaje 
o jejich bydlení. 44 % žije v páru 
s manželem či partnerem, dal-
ších 27 % s širší rodinou. Samo-
statně žije jen 19 % zelenečských 
seniorů. Drtivá většina žije v ro-
dinném domě, v bytovém domě 
bydlí jen necelá tři procenta. 

Dopravu k lékaři potřebuje větši-
na seniorů ojediněle. Přes 30 % ji 
potřebuje cca jednou měsíčně 
a jen o něco více než 10 % jed-
nou týdně nebo častěji. Častější 
potřebu cítí zelenečští senioři 
v případě nákupů. Nadpoloviční 
většina hovoří o přibližně týdenní 
potřebě. Jednou měsíčně se na 
nákupy dopravuje asi 10 % a oje-
diněle přes 30 % seniorů. Potřeba 
dopravy k lékaři ani na nákupy 
není podle očekávání závislá na 
tom, zda senioři žijí sami nebo 
mají s někým společnou do-
mácnost.   

Přes polovinu seniorů využívá 
vlastní auto. S odstupem ná-
sledují vlak a autobus. Přibližně  
každému pátému zajišťuje do-
pravu rodina, každému sedmé-
mu partner či partnerka.   

Zájem o cenově zvýhodněnou 
dopravu neboli senior taxi by 
určitě mělo 29 a spíše mělo 34 
procent seniorů. Asi desetina  
respondentů by potřebovala 
více informací. Zájem o senior 
taxi by nemělo jen asi 28 % do-
tázaných, nicméně striktní ne-
zájem deklarovala jen čtyři pro-
centa z nich. Větší zájem o tuto 
službu projevili senioři, kteří žijí 
sami. Nejmenší naopak ti, kdo 
žijí pod jednou střechou se širší 
rodinou. 

Více než 60 % seniorů by bylo 
ochotno na 1 km dotovaného 
senior taxi přispět maximálně 
6 Kč, dalších 26 % by bylo ochot-
no dát ještě o dvě koruny na km 
více. Asi 13 % je připraveno při-
spět ještě o dvě či čtyři koruny 
více. Nejvyšší ochotu platit více 
projevili senioři, kteří žijí v páru. 

Mezi zelenečskými seniory jasně 
převažují ti, kteří by při objedná-
vání této služby dávali přednost 
telefonnímu hovoru. Vyslovilo 
se pro něj takřka 80 %. S obrov-
ským odstupem následují další 
možnosti – sms a aplikace na 
telefonu.

Nejčastější formou získávání in-
formací o dění v obci jsou pro 
zelenečské seniory informace 
vkládané do schránky. V závěsu 

figuruje internetová stránka obce 
a s větším odstupem tzv. mobilní 
rozhlas. Facebookový profil skon-
čil na posledním místě. 

Respondenti dotazníkového še-
tření odpovídali i na otázku, kam 
nejčastěji míří k lékaři či za náku-
py. Za pražským Černým Mos-
tem s větším odstupem skončily 
Horní Počernice, bezprostředně 
následované Šestajovicemi, 

Brandýsem a Jirny.  

Z výsledků šetření jasně vyplynul 
velký zájem o službu senior taxi. 
Nyní je na vedení obce, aby ve 
spolupráci s výborem, který má 
v gesci i sociální věci, poptalo 
dodavatele této služby. Službu 
by obec měla začít nabízet nej-
později od podzimu tohoto roku.  
  
 Ladislav Mrklas     

Novoroční setkání 2023

O službu senior taxi  
bude velký zájem   58 %  ojediněle

  30,7 %  přibližně jednou měsíčně

  8,0 %  přibližně jednou týdně

  3,3 %  častěji

  30,7 %  ojediněle

  10,0 %  přibližně jednou měsíčně

  52,7 %  přibližně jednou týdně

  6,7 %  častěji

  28,7 %  určitě ano

  34,0 %  spíše ano

  24,0 %  spíše ne

  4,0 %  určitě ne

  9,3 %   nevím, nemám  
dostatek informací

Jak často potřebujete dopravu k lékaři? 

Jak často potřebujete dopravu k lékaři? 

Pokud by existovala cenově zvýhodněná doprava 
pro seniory (tzv. senior taxi), měl/a byste o ni zájem?
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Mateřská škola 
Zelenáček 
(Zelenečský 
Zelenáček)
Jednou z povinností obce, které jí 
ukládá zákon, je zabezpečit předškolní 
a školní vzdělávání. Ročně je na toto 
vynaloženo z obecního rozpočtu cca 
20 %. V průběhu roku 2017 bylo jasné, že 
obec bude v následujícím školním roce 
potřebovat celkem čtyři první třídy místo 
dosud běžných dvou tříd. Kapacita ZŠ 
byla již naplněna na hranici možností, ale 
očekávalo se, že se situace zlepší v roce 
2020, kdy školu opustí 9. ročníky a počet 
tříd se sníží na běžný stav. V té době vznikla 
myšlenka využít pro potřebné dvě první 
třídy, jednu učebnu a malou tělocvičnu 
v objektu MŠ Školní 3. Pro mateřskou školu 
byla zvažována výstavba nové centrální 
školky v objektu Ferona, který je majetkem 
obce a bylo zadáno prověření technických 
a hygienických podmínek pro realizaci 
předškolního zařízení. Tím by vznikla nejen 
kompenzace za ztrátu stávajících prostor, 
ale i řešení dlouhodobých problémů 
s mnoha detašovanými pracovišti, které 
s sebou nesou řadu dalších komplikací. 
Shodou okolností byl ve stejné době 
ukončen provoz soukromé školky 

U Rybníka 12 (dále jen MŠ Zelenáček). 
Díky iniciativě starosty Ing. Michaela 
Husince došlo k převzetí tohoto pracoviště 
a obec tak získala ihned  prostory plně 
vybavené třídy s pracovištěm pro výdej 
obědů, zkolaudovaných a hygienou 
schválených k provozování MŠ. Obci tak 
vznikl na nezbytně nutnou dobu pouze 
závazek ve výši sjednaného nájemného 
za pronajaté prostory, bez dalších přímých 
výdajů. Podmínkou předání objektu 
majiteli, v případě ukončení nájmu, bylo 
uvedení do původního stavu. Smlouva 
byla uzavřena od 31. 8. 2018 do 31. 8. 2021 
(3 roky) s možností prodloužení. Obec tak 
okamžitě reagovala na vzniklou situaci 
a pomohla mnoha rodičům s umístěním 
více jak čtyřiceti dětí, všech prvňáků do ZŠ 
v místě trvalého bydliště. 

V roce 2021 se snížil stav žáků MŠ ze 6 na 5 
tříd, které bylo možno umístit v původních 
budovách MŠ. Pronájem Zelenáčku byl 
k 31. 8. 2021 řádně ukončen, dle smlouvy.  
Nutno však podotknout, že se v té době 
celá republika potýkala s covidem 
a zachování MŠ Zelenáček se jevilo jako 
vhodné pro případné rozdělení žáků MŠ 
do více prostor kvůli snížení rizika šíření 
infekce. Uvažovalo se také o možnosti 
využití prostor ke komunitní činnosti, 
o kterou je v obci zájem. S příchodem roku 
2022 se ukázalo, že využití pro komunitní 
účely není reálné a majitel nemovitosti 
byl požádán o zpracování dokumentace 

na uvedení objektu do původního stavu. 
Koncem února 2022 začal konflikt na 
území Ukrajiny a do ČR začali přicházet 
uprchlíci, zejména matky s dětmi. Vedení 
obce začalo intenzivně vyjednávat 
o možnosti využití MŠ Zelenáček právě 
pro tyto děti. Podle státem nastavených 
podmínek by obec musela nést veškeré 
náklady na provoz takového pracoviště 
a zajistit personální obsazení včetně 
učitelů se znalostí jazyka nových žáčků. 
Tyto podmínky vedly k ukončení původního 
záměru obce a tím i následného využití 
objektu MŠ Zelenáček pro potřeby obce.

V červnu 2022 obec obdržela 
dokumentaci na uvedení objektu do 
původního stavu a prostřednictvím TS 
se zahájilo provádění potřebných prací. 
Odlišnost názorů majitele a provozovatele 
na podobu původního stavu objektu, 
vzhledem k nedostatečným podkladům 
o původním stavu objektu, byla a je 
důsledkem vzniku vícenákladů, kterými je 
zatěžována obecní pokladna. Bylo třeba 
najít kompromisní řešení a požadavek 
původního stavu přesně definovat. Obec 
majiteli předložila varianty řešení včetně 
finančních náhrad. V této fázi přišel čas 
voleb a dokončení vyjednaného řešení tak 
bylo přeneseno na nové vedení obce.

Jiří Skřivan, Michal Gazdo,  
Roman Doležal, Josef Bašta

Jak na dopravu 
Doprava je v 21 století důležité téma a ani 
náš Zeleneč není výjimkou. Situace v obci 
vyžaduje nejednu úpravu, vylepšení či 
modernizaci, proto zastupitelstvo obce 
jmenovalo výbor pro dopravu a technickou 
infrastrukturu ve složení Roman Doležal, Ivo 
Komárek, Ondřej Kopa, Martin Šafránek 
a Michal Červencl. Jeho úkolem je příprava 
návrhů na zlepšení a analýza podnětů od 
občanů či vedení obce v oblasti dopravy, 
bezpečnosti a technické (zejména IT) 

infrastruktury. Návrhy výboru potom 
zpracuje vedení obce či zastupitelstvo 
a v případě schválení zajistí jejich realizaci. 

Výbor se schází 1x měsíčně a v mezidobí 
členové studují podklady a připravují své 
návrhy. Hlavními body, kterými se výbor za-
býval jsou návrhy na:

• nové trasování linky 353 tak, aby 
mohla zajíždět k železniční za-
stávce bez nutnosti se tam otáčet 
(podklad pro jednání s ROPID)  

• analýza problému výstavby cyklostezky 
u datového centra

• návrh na využití koridorů podél trati po 
její rekonstrukci

• pěší trasu ze Mstětic na nádraží a ze Ze-
lenče směrem k halám na jih

• další drobnější návrhy v oblasti dopravy
 
V následujícím období se výbor bude vě-
novat dalším podnětům v oblasti dopravy 
a záležitostem souvisejí s bezpečnos-
tí a technickou infrastrukturou.  
  Michal Červencl 
  předseda výboru
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Veselý a barevný 
masopust
Ani velmi chladné únorové počasí neodradilo 
zelenečské, aby se v sobotu 25. února sešli na 
zahradě základní školy a přilehlého parkoviš-
tě a oslavili masopust.

Už v ranních hodinách to před místní základ-
kou nezvykle žilo. Vrcholily totiž přípravy na 
oslavy místního tradičního masopustu. K vi-
dění byly nejrůznější masky již kolem poled-
ne, a to jak dospělých, tak také dětí. Začátek 
oslav se nesl v pohodové sousedské atmo-
sféře, kde se známí a kamarádi potkávali a sr-
dečně si povídali.

Počasí bylo spíše aprílové, a tak se střídala 
vlezlá zima s příjemným sluníčkem, ale také 
chvilkovými sněhovými přeháňkami. Ani to 
ale nikoho neodradilo a když opravdu přituh-
lo, přišel vhod domácí vynikající svařák nebo 
horká zabijačková polévka, prdelačka. My 
jsme ochutnali i jitrnice nebo červené pivo 
a za nás získali pět hvězdiček z pěti!

Program masopustních oslav byl pestrý, na 
děti čekal ve škole program divadla, dílniček 
nebo venkovní hry. K tomu všemu hráli Frajé-
ři z galerky střídající se s harmonikářkou. Ani 
menší zpoždění v programu, kterému před-
cházely silové disciplíny, nikomu nevadilo. 
Navazující masopustní průvod obcí totiž za-
lily odpolední sluneční paprsky, a tak se nám 
všem procházelo obcí sice se zamhouřený-
ma očima, ale o to příjemněji.

Tam, kde vše v poledne začalo, tak tam také 
program pomalu, ale jistě končil. Po průvodu 
došlo na tombolu, koblihy i jízdu kejklíře na 
jednokolce. Nám opět vyhládlo, a tak jsme si 
s obrovskou chutí opekli buřty a vrátili se tak 
na chvíli do dětských let.  

Letošní promrzlý masopust opět přivedl zele-
nečské do ulic, kde strávili příjemný víkendový 
den, a za to patří díky nejen jim, ale přede-
vším organizátorům akce, Spolku KOZEL. 

Lucie Černá
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Zelenečští jubilanti 
Blahopřejeme všem jubilantům, kteří se v lednu, v únoru a v březnu 2023 dožili či dožijí věku 
70, 75, 80, 85 a 90 let. Do dalších dnů a let vinšujeme hlavně hodně zdraví, elánu, radosti 
a porozumění se všemi blízkými.  

Životní jubileum se týká těchto zelenečských sousedek a sousedů: 

Adámek Jiří 

Bernardyová Naděžda

Braciník Josef

Burdiak Josef 

Ditrich Karel

Dudáková Jana 

Jurkovská Daniela 

Lhotáková Evženie 

Neudertová Jana

Nováková Libuše 

Pexová Jana 

Přimdová Bedřiška 

Raiser Jaroslav

Silovská Anna

Sládek Stanislav 

Štěpánek František 

Tošovská Irena

Voltr Václav

Vonková Květoslava

Redakce Zelenečského zpravodaje je ze zákona povinna publikovat příspěvky všech zastupitelů obce. 
Redakce neodpovídá za tyto příspěvky a nezasahuje do nich obsahově ani redakčně.
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Burza  24. březen
2023

 

R E G I S T R A C E  P R O D E J C Ů  P R O B Í H Á  D O  2 3 . 3 . 2 0 2 3  Č I  D O  N A P L N Ě N Í  K A P A C I T Y  

Jarní a letní oblečení/knihy/
hračky/sport pro 0-14 let

KDE:  ZŠ ZELENEČ, VÝDEJNA vstup přes školní zahradu z ulice Kasalova
nebo od velké tělocvičny z ulice Mstětická

  KDY: BURZA pátek 24.3. od 17:00-19:00                                                                
 PŘÍJEM ZBOŽÍ: čtvrtek 23. 3. 2023 od 17:30-18:30 VÝDEJ NEPRODANÉHO:

pátek 24.3.2022 od 19:30-20:00

Podrobné informace pro zájemce o prodej ke stažení https://1url.cz/@burzajaro
 P O D M Í N K Y  P R O D E J E

-  V Y  P Ř I N E S E T E ,  M Y  P R O D Á M E    
-  V Ě C I  K  P R O D E J I  V  M A X .  P O Č T U  8 0  K S  N A  P R O D E J C E
P Ř I J Í M Á M E  Č I S T É ,  V  D O B R É M  S T A V U  A  ŘÁ D N Ě  O Z N A Č E N É
-  Z A  Z P R O S T Ř E D K O V Á N Í  P R O D E J E  B U D E  Z  C E N Y  Z B O Ž Í
O D E Č T E N A  P R O V I Z E  2 0 % ,  K T E R Á  B U D E  P O U Ž I T A  N A  D Í L N I Č K Y
P R O  D Ě T I  N E B O  N Á K L A D Y  S P O J E N É  S  D O P O L E D N Í M  K L U B E M
-  N E V Y Z V E D N U T É  V Ě C I  B U D O U  V ĚN O V Á N Y  N A  C H A R I T U  A
N E B U D E  M O ŽN É  J E  V Y M Á H A T  Z P Ě T

Kontakt 
 maminkynamdvzelenci@gmail.com nebo QR kód 

 

Skupina Maminky na MD v Zelenči 
Událost Jarmí a letní burza v Zelenči 2023 
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Událost Jarmí a letní burza v Zelenči 2023 
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Rodiče děti předají lektorům vždy v 8:00 - 8:30 hod.  
a děti si mohou vyzvednout mezi 15:30 - 16:00 hod. 
 
POPIS LOKALITY: k dispozici celá řadou sportovišť 
(multifunkční asfaltové hřiště, dětské hřiště 
s prolézačkami, inline stezka, tělocvična, park).

 

       3.390,- Kč 

     PŘÍMĚSTSKÉ SPORTOVNÍ 
                                        TÁBORY 
                                                                      LÉTO 2023                                                                                                              

                      Vás srdečně zve na 

PARKOUR 
červenec   2023: 10.-14. 7. (Zeleneč)

srpen          2023: 14.-18. 8. (Čelákovice)

SPORTOVNÍ TÁBOR - ochutnávka různých sportů (bez bruslení)

červenec   2023: 17.-21.  (Zeleneč)

IN-LINE + SPORTOVNÍ TÁBOR - bruslení, ochutnávka různých sportů

srpen/září 2023: 14.-18./21.-25./28.8.-1.9.   (Zeleneč)

 
 
REZERVACE : www.ckfit.cz
tel.: 603 118 624, info@ckfit.cz
Možnost vystavení faktury na příspěvek 
od zaměstnavatele či zdravotní pojišťovnu 
(nutno hlásit předem). 

Tábory pro děti od 6-ti let  (mladší děti dle 
domluvy), pro začátečníky i pokročilé, vlastní 
sportovní výbava podmínkou.
Parkourový tábor doporučujeme od 8 let.

CENA ZAHRNUJE:  5 denní aktivní program pro děti, 
neustálý dozor kvalifikovaných vedoucích, stravu 
3x denně,  pitný režim v průběhu celého dne, dáreček.

parkour: 
Jiří Kornhäuser Parkour biG aiR a jeho tým

sportovní tábor, in-line, atletika:  
Andrea Podlipská + závodníci oddílu KSBM Praha.

 

sportovní a inline tábor   
    cena do 28.2.

3.990,- Kč 
       3.590,- Kč sportovní a inline tábor  

 cena od 1.3.  
  parkour 
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ZELENEČSKÝ  
ZPRAVODAJ

Ročník 1, březen 2023 (vychází 6 x do roka: únor, duben, červen, srpen/září, říjen, prosinec)
Periodický tisk územního samosprávného celku. Náklad 1200 ks.
Uzávěrka pro inzerci i články (včetně pozvánek) je vždy k 10. dni měsíce, kdy zpravodaj vychází, do 12.00 
hod. Veškerá inzerce se podává formou emailu (viz níže) nebo přes datovou schránku zqhaskc.

REGISTRACE: pod číslem MK ČR E 24458 
EDITOR: Lucie Černá; kontakt: lucie.cerna@zelenec.cz 
TECHNICKÁ REDAKCE A GRAFICKÁ ÚPRAVA: chaba.design
Není-li uvedeno jinak, fotografie pořídila redakce nebo byly poskytnuty autory.  
REDAKČNÍ RADA: bude zřízena na březnovém zasedání zastupitelstva; toto číslo připravila pracovní 
skupina ve složení: Ladislav Mrklas, David Novák, Vít Šikýř 

PŘÍJEM ČLÁNKŮ A INZERCE:   
e-maily: zpravodaj@zelenec.cz / inzerce@zelenec.cz.  
Články odeslané po uzávěrce nebudou přijaty do tištěného zpravodaje. Za obsahovou a stylistickou 
správnost příspěvků ručí autor. Příspěvky nemusí odrážet názor redakce. Autorská práva vyhrazena. Přetisk 
pouze se souhlasem vydavatele. Redakce si vyhrazuje právo příspěvky krátit. Nevyžádané příspěvky 
a fotografie se nevracejí. Neoznačené fotografie: archiv. 
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250 91 Zeleneč
IČO: 00241041
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mladí a draví 
Životy mladých lidí jsou občas pro dospělé 
záhadou. Stává se, že dospívající bývají ne-
pochopeni… Podíváme se tedy na zoubek 
dětem, dospívajícím nebo už úplně dorost-
lým obyvatelům Zelenče. 

Začneme u mladé slečny, která letos dokon-
čuje 9. třídu na ZŠ Zeleneč a volný čas jí zapl-
ňuje sportovní aerobik.

Jak dlouho se věnuješ aerobiku? 

Aerobiku se věnuji od svých čtyř let. Přede-
vším díky tobě a tvé kamarádce. Od malička 
jsem měla blízko k tancování, a tak mě mam-
ka přihlásila na aerobik. 

Máš za sebou nějaké úspěchy? 

Určitě to bude první místo na Mistrovství Evro-
py s mým pětičlenným týmem a také druhé 
místo na Mistrovství světa ve stejném složení.

Snad každý sportovec má nějaké rituály. Co 
ty?

Moje trenérka se mě snaží pozitivně moti-
vovat na nejlepší možný výkon. Říká mi, ať 
to tam rozjedu a že mám všem ukázat, co 
umím. U toho mě plácá po stehnech a zá-
dech, a to hrozně bolí (směje se). 

Jaká jsou negativa aerobiku? Co ti na něm 
vadí? 

Je to dost subjektivní sport. Rozhodčí v ae-

robiku mají své preference, na jejichž zákla-
dě mohou upřednostňovat své „oblíbence” 
a dávat jim lepší bodové hodnocení. Třeba 
jen kvůli určité sympatii. A pak, aerobik zabe-
re hrozně moc času. 

Je pro tebe tento sport stresující? 

Se stresem mám hodně velký problém už 
od malička. Myslím si, že patřím v našem 
aerobikovém klubu mezi ty, kteří se nejvíce 
stresují. Tréma mi dříve způsobovala návaly 
nevolnosti a úzkosti těsně před nástupem na 
závodní plochu. Bylo to hodně nepříjemné 
a musela jsem to řešit s odborníkem. Řekla 
bych ale, že „zdravý stres” k tomuto sportu 
prostě patří a je důležité to přijmout. 

Kdo je tvým největším vzorem v aerobiku 
a proč? 

Mým největším vzorem je už několik let Adéla 
Citová, která je dvojnásobná mistryně světa 

v jednotlivcích. Adéla je vzorem pro většinu 
závodníků, protože je hrozně moc talento-
vaná a milá. Dokázala toho hodně a všichni ji 
obdivujeme. Potom bych řekla, že je to vlast-
ně kdokoliv, kdo mě nějakými způsobem mo-
tivuje se v aerobiku zlepšovat. 

Co bys vzkázala malým Zelenčatům, která 
o aerobiku uvažují? 

Vzkázala bych jim, ať do toho určitě jdou. 
Já nelituji ani vteřiny času stráveného tímto 
sportem. Zatím vůbec neplánuji končit a do-
poručila bych to všem, kteří mají rádi pohyb 
při hudbě, nevadí jim se zapotit a chtějí se 
neustále zlepšovat. 

Děkuji za rozhovor.

Rozhovor vedla: Kateřina Soukupová (19 let)
Studentka 1. ročníku Metropolitní Univerzity 

Praha, Mediální studia

Daniela Soukupová (15) je sportovní-
mu aerobiku věrná už přes deset let. 
Dosáhla v něm mnoha úspěchů, včet-
ně titulu vicemistryně světa a mistryně 
Evropy z roku 2019. 


